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P R O T O K Ó Ł  Nr XLVI/22 

z przebiegu nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 

odbytej w dniu 7 kwietnia 2022 r. w trybie zdalnym. 

 

 Zgodnie z art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 – tekst jednolity z późn. zm.) 

obrady odbyły się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 

obradowania). Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz 

Rogowski, przy współudziale Wiceprzewodniczących: Kazimiery Potockiej i Krystiana Forstera. Na 

stan 15 radnych, 14 obecnych. Nieobecny Radny Mariusz Grycan. Lista obecności, imienne wykazy 

głosowań oraz nagranie przebiegu obrad stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

Marek Cebula - Burmistrz Krosna Odrzańskiego 

Roman Siemiński - Zastępca Burmistrza 

Anna Mikołajczyk - Sekretarz Gminy 

Ilona Ogiba - Skarbnik Gminy 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa; 

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie na 

2022 r.; 

3) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na lata 2022-2031. 

3. Przyjęcie apelu do Ministra Obrony Narodowej o zaniechanie zamiaru likwidacji 44 Wojskowego 

Oddziału Gospodarczego w Krośnie Odrzańskim. 

4. Zamknięcie sesji. 

 

Do pkt. 1 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej o godzinie 8.05 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny 

Tomasz Rogowski. Na wstępie powitał kierownictwo Urzędu, Radną Rady Powiatu Krośnieńskiego 

Annę Januszkiewicz. Stwierdził, iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi wymagane quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Nie zgłoszono wniosków do przedstawionego porządku obrad.  

 

Do pkt. 2  

1) Projekt uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym 

na terytorium tego państwa przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. Poinformowała, że art. 12 

ustawy z dnia 12 marca br. o pomocy obywatelom Ukrainy dał jednostkom samorządu terytorialnego 

możliwość udzielanie takiej pomocy w zakresie posiadanych środków. Art. 12 ust. 5 mówi, że zakres 
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pomocy określa organ stanowiący, czyli rada miejska, natomiast formę i tryb udzielenia tej pomocy 

określa organ wykonawczy, czyli burmistrz. Zgodnie z art. 98 pomoc może być udzielana w okresie od 

24 lutego, czyli od momentu wybuchu wojny na Ukrainie. Wydatkując środki z budżetu gminy dla 

osób, które nie są jej mieszkańcami i nie są obywatelami polskimi należy mieć do tego uprawnienie. 

Część zadań ma być finansowana z budżetu państwa w formie refundacji, a część 

najprawdopodobniej będzie wyłącznie wydatkiem budżetu gminy. Katalog zadań określonych w 

paragrafie pierwszym jest otwarty, ponieważ tak naprawdę nie wiemy jeszcze, jakie wydatki będą 

ponoszone.  

Radna Kazimiera Potocka powiedziała, że pomoc będzie udzielana w zakresie posiadanych 

środków. Nie są one jeszcze określone. Część uchodźców podejmie na pewno pracę, jednak nie 

wszyscy. Zapytała, jakie będą kryteria udzielania pomocy. Dodała, iż rozporządzenie rządowe o 

przyznawaniu środków na zakwaterowanie uchodźców i dzienna stawka 40zł/osobę obowiązuje przez 

okres dwóch miesięcy. Stwierdziła, że po tym okresie nie wiadomo co dalej z wydatkami w tym 

zakresie. Pomoc jest potrzebna, jednak nie może być rozdawana lekką ręką. Gmina musi bowiem 

realizować wiele zadań.   

Skarbnik Gminy Ilona Ogiba powiedziała, że przedłożony projekt uchwały nie ma charakteru 

finansowego, nie zawiera kwot, do jakich pomoc będzie udzielana oraz granicznego terminu. Uchwała 

ma pozwolić na realizację wydatków związanych z uchodźcami z Ukrainy zgodnie z prawem. W tym 

wypadku będzie następowała refundacja środków wcześniej wydatkowanych z budżetu gminy. 

Dodała, iż zrobi wszystko, aby maksymalnie skorzystać z pomocy państwa.  

Radny Krystian Forster zapytał, ilu obywateli Ukrainy przebywa obecnie na terenie gminy. Zapytał, 

czy jest to w jakiś sposób weryfikowane. 

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że przedwczoraj odbyło się spotkanie Krośnieńskiej Rady 

Seniorów z organizacjami pozarządowymi, na którym Zastępca Burmistrza poinformował, iż na terenie 

gminy może być ok. 200 uchodźców z Ukrainy. 

Burmistrz Marek Cebula powiedział, że nikt nie jest w stanie w tym zakresie udzielić precyzyjnej 

odpowiedzi. Na sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego przedstawiciel Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego poinformował, że do punktów recepcyjnych obsługiwanych przez Wojewodę zgłosiło 

się ponad 6 tys. osób. Z informacji pozyskanych przez Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego i 

na podstawie nadanych numerów PESEL wynika, że jest to liczba ponad 20 tys. Nie do końca zatem 

wiadomo ilu uchodźców przebywa na terenie województwa. W gminie nadano ok. 300 numerów 

PESEL, jednak mogą być to także osoby spoza tego terenu. Nie ma żadnego systemu rejestracji w 

danej gminie.  

Radny Artur Kozakiewicz zapytał, czy w związku z uczęszczaniem do szkół dzieci z Ukrainy 

zwiększona zostanie subwencja oświatowa. 

Burmistrz Marek Cebula powiedział, że Ministerstwo Edukacji nałożyło obowiązek rejestrowania 

osób przyjmowanych do placówek oświatowych w systemie informacji oświatowej. Na tej podstawie 

ma być zwiększona subwencja. Na razie to nie nastąpiło. Dodał, iż w Urzędzie działa zespół do spraw 

pomocy uchodźcom z Ukrainy. Na terenie gminy jest punkt powołany przez Wojewodę, w którym 

przebywa ponad 20 osób. Została im udzielona pomoc psychologiczna i materialna. Dzieci znalazły 

miejsca w placówkach oświatowych, część uczy się zdalnie. Przy udziale Straży Miejskiej w Szkole 

Podstawowej Nr 2 organizowany będzie kurs w celu uzyskania karty rowerowej. Do punktu 

dostarczyliśmy rowery, które pomogą w poruszaniu się po mieście. Codziennie wolontariusze z 

Urzędu Miasta pełnią dyżury w godzinach popołudniowych i pomagają w załatwianiu spraw. Do 

Urzędu wpłynęło kilkanaście wniosków o świadczenie pieniężne za zapewnienie wyżywienia i 

zakwaterowania obywatelom Ukrainy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski zapytał, czy gmina dysponuje jeszcze 

rowerami, ponieważ mieszkańcy Łochowic goszczą u siebie uchodźców i rowery pomogłyby w 

dojeździe do pracy do Krosna.   

Burmistrz Marek Cebula odpowiedział, że nie koordynuje akcji przekazywania rowerów poza tymi 

dostarczonymi do punktu w gminie. Można ogłosić takie zapotrzebowanie na Facebook lub na Hali 

Sportowo-Widowiskowej.     

Radny Artur Kozakiewicz powiedział, że wczoraj oglądał wystąpienie Pani Kempy z partii rządzącej. 

Chwaliła się, jak to bardzo pomagają. Rzeczywistość widocznie pisze inne scenariusze, gdyż tak 

naprawdę prywatni ludzie, organizacje pozarządowe, samorządy wzięły na swoje barki tą 

odpowiedzialność. Strach pomyśleć co by było, gdyby ta pomoc miała całkowicie zależeć od 

dzisiejszej władzy. To jest aż zatrważające, że ludzie, którzy dzierżą władzę, mają w rękach 

bezpieczeństwo, tak naprawdę nie wiedzą co robią. Wczoraj władze województwa nawet nie chciały 

rozmawiać z przedstawicielami organizacji, wolontariuszami. 

Radny Krystian Forster powiedział, że przekazywanie rowerów było jego inicjatywą. Sam dostarczył 

5 rowerów do punktu naprawy. Podziękował panu Robertowi Maciągowi za ich naprawę. Radny ma 

już odbiorców tego sprzętu. Poprosił o kontakt, gdyby ktoś jeszcze chciał przyłączyć się do tej akcji. 

Zna bowiem miejsce, gdzie są rowery, jednak wymagają naprawy.  

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLVI/354/22 w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 

2) Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2022 r. przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. Poinformowała, że radni otrzymali 

także projekt nr 2. Regionalna Izba Obrachunkowa wskazała błąd w uchwale podjętej 29 marca br. 

Należało to skorygować, jednak materiały zostały już przesłane. Następnie szczegółowo omówiła 

wszystkie zmiany.  

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLVI/355/22 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2022 r. 

 

3) Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krosno Odrzańskie na lata 2022-2031 przedstawiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 14 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLVI/356/22 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2022-2031. 

 

Do pkt. 3 

Burmistrz Marek Cebula powiedział, że apel wychodzi naprzeciw, czemuś, co nie wiadomo czy jest 

plotką czy faktem. Pytania zadawane przez różne redakcje do Ministerstwa Obrony Narodowej 

pozostały bez odpowiedzi. Informacje o reorganizacji płyną z wewnątrz, od pracowników Wojskowego 

Oddziału Gospodarczego. Dodał, iż chciałby przedstawić apel na prośbę Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, zaniepokojonego plotkami o reorganizacji. Następnie odczytał treść Apelu Rady Miejskiej w 
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Krośnie Odrzańskim do Ministra Obrony Narodowej o zaniechanie zamiaru likwidacji 44 Wojskowego 

Oddziału Gospodarczego w Krośnie Odrzańskim.  

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że jest zamiar zlikwidowania 44 WOG do końca września br. 

Podległe jednostki miałyby przejść pod Wojskowy Oddział Gospodarczy w Wędrzynie, a w to miejsce 

prawdopodobnie przychodzi jedna kompania Wojsk Obrony Terytorialnej. Zaproponowała zmianę 

treści słowa „mundurowych” w zdaniu: „W efekcie tych zmian wzrosło bezrobocie, a część 

mundurowych wyjechała".   

W dyskusji udział wzięli: Radny Artur Kozakiewicz, Radny Marek Górski 

W tym miejscu obrady opuściła Radna Katarzyna Kula. Stan Radnych – 13. 

Burmistrz Marek Cebula wniósł autopoprawkę do treści apelu. W akapicie szóstym, zdanie trzecie 

otrzymuje brzmienie: „W efekcie tych zmian wzrosło bezrobocie, a część kadry zawodowej służbowo 

opuściła garnizon, co nie pozostało bez wpływu na demografię oraz prestiż liczącego obecnie około 

12000 mieszkańców powiatowego miasta".   

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim 12 głosami „za”, przy 1 głosie  

„wstrzymującym się” (Radny Marek Górski) przyjęła apel do Ministra Obrony Narodowej o 

zaniechanie zamiaru likwidacji 44 Wojskowego Oddziału Gospodarczego w Krośnie 

Odrzańskim. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski zaproponował, aby sprawą 

zainteresować Lubuskich Parlamentarzystów.  

Radna Kazimiera Potocka przypomniała, iż jutro odbędą się uroczystości patriotyczne z okazji 82. 

Rocznicy Mordu Katyńskiego. 

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że posiedzenie Komisji Porządku Publicznego i Infrastruktury 

Komunalnej zaplanowane na godz. 9.00 rozpocznie się z 15 minutowym opóźnieniem.  

 

Do pkt. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski o godzinie 9.00 stwierdził: „zamykam 

obrady XLVI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano –  

                                                                             PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

                                                                                                     Tomasz Rogowski 

Protokołowała:  

Monika Karwowska-Pawłowska 

 

Starszy Inspektor w Wydz. Organizacyjnym 

 

 


